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Verslag overleg Algemeen Bestuur BSR
Aanwezig Mevrouw M. Peters, gemeente Culemborg

De heer W. van Wikselaar, gemeente Montfoort 
Mevrouw M. Boons, Waterschap Rivierenland
De heer H. van ‘t Pad, Waterschap Rivierenland
De heer P.J. den Dikken, gemeente West Betuwe 
De heer E.J. Slootweg, gemeente West Maas en Waal 
De heer H. Buijtelaar, gemeente Wijk bij Duurstede
De heer M.B. Foekema, gemeente IJsselstein
Mevrouw G.M. Scholtus, BSR

Afwezig m.k.: De heer M.A. de Raaf, gemeente Maasdriel
De heer T. Nettenbreijers, Avri  
De heer R. Dijkstra, gemeente Tiel 

Gasten: Business controller, BSR
Manager Basisregistraties & Belastingen, BSR

Voorzitter: De heer W. van Wikselaar, gemeente Montfoort
Notulist: Officemanager, BSR
Vergaderdatum: Donderdag 27 juni 2024, 15.30 - 17.00 uur
Locatie: Kantoor BSR, Stationsstraat 4 te Tiel - vergaderruimte het Kenniscentrum

Nr. Verslag
1. Opening en vaststelling agenda

De heer Van Wikselaar opent om 15.30 uur de vergadering en heet de aanwezigen welkom.

Agendapunt 6.f is later toegevoegd. De heer Foekema stelt voor om dit agendapunt eerder te behandelen in 
verband met de tijd. Dit agendapunt wordt daarom voor agendapunt 6.a behandeld.

Er zijn verder geen vragen over of opmerkingen op de agenda. Deze wordt vastgesteld.

2. Besluit rolverdeling dagelijks bestuur BSR
Het dagelijks bestuur stelt voor de heer Van Wikselaar te benoemen als voorzitter en de heer Dijkstra als 
plaatsvervangend voorzitter. Het algemeen bestuur gaat hiermee akkoord.

3. Mededelingen en ingekomen stukken
Mevrouw Scholtus meldt dat de ALV van de VNG heeft ingestemd met de motie over een onderzoek naar 
tweejaarlijkse herwaardering van de WOZ.

4. Verslagen
• Concept verslag vergadering d.d. 4 april 2024 (bijgevoegd)
Over het verslag zijn geen vragen of opmerkingen. Het verslag wordt vastgesteld.

Ter kennisname
5a. Update WOZ-bezwaren

De manager Basisregistraties en Belastingen geeft aan dat over 2024 tegen 6.518 objecten bezwaar is 
gemaakt. Dat is significant minder dan in 2023 en de verwachting is dat die lijn zich voortzet. Het aantal 
bezwaren ingediend door NCNP is, procentueel gezien, hoger dan voorgaande jaren. Dit is een direct gevolg 
van de gewijzigde wetgeving waarbij de proceskostenvergoeding lager is en direct moet worden uitbetaald aan 
belanghebbende.
Later dit jaar wordt een evaluatie bezwaren gemaakt. Hierin wordt ook een vergelijk gemaakt met de
landelijke trend. De afhandeling van de bezwaren verloopt volgens planning.

Mevrouw Peters vraagt of zij dit overzicht mag delen met de raad. De manager Basisregistraties en 
Belastingen bevestigt dit.

De heer Den Dikken vraagt of deze cijfers in lijn zijn met de landelijke ontwikkelingen. De manager 
Basisregistraties en Belastingen geeft aan dit met de evaluatie te bekijken.



Pagina 2 van 4

Nr. Verslag
5b. Voortgang mogelijke uitbesteding belastingtaken gemeente Gorinchem aan BSR

Dit agendapunt wordt in combinatie met agendapunt 6f behandeld. 

5c. Gewijzigde Leidraad Invordering BSR
Het algemeen bestuur heeft kennis genomen van de Leidraad Invordering BSR.

5d. Gewijzigde Klokkenluidersregeling BSR
Het algemeen bestuur heeft kennis genomen van de Klokkenluidersregeling BSR.

Ter vaststelling
5b 
+ 6f

Mevrouw Scholtus geeft aan dat agendapunt 5b in eerste instantie was geagendeerd om het algemeen bestuur 
te informeren over de status van het proces over de mogelijke toetreding van gemeente Gorinchem tot BSR. 
Echter, de ontwikkelingen zijn snel gegaan en inmiddels is duidelijk dat gemeente Gorinchem het besluit 
hierover als hamerstuk zal behandelen in hun raadsvergadering van 4 juli.

Wanneer dit besluit formeel is genomen door de raad van gemeente Gorinchem, volgt een aanvraag aan het 
dagelijks bestuur van BSR voor toetreding. Het dagelijks bestuur moet hierover advies vragen aan het 
algemeen bestuur. Omdat vandaag het algemeen bestuur is samengekomen voor deze vergadering, is ervoor 
gekozen dit agendapunt alvast te agenderen. Als dit vandaag niet wordt behandeld, schuift dit onderwerp 
namelijk door tot na het zomerreces, wat vertraging kan opleveren.

Agendapunt 6f is om deze reden later toegevoegd, met het verzoek de leden van het algemeen bestuur op 
voorhand om advies te vragen over de toetreding van gemeente Gorinchem, zodat na een positieve uitkomst 
direct aan de slag kan worden gegaan met de voorbereidingen.

De heer Foekema geeft aan dat duidelijk is geworden dat kostenverlaging voor de deelnemers van BSR 
mogelijk gemaakt kan worden door schaalvergroting, wat voor alle deelnemers van belang is. Echter, een 
belangrijk punt voor gemeente IJsselstein is om niet gehinderd te worden bij het onderbrengen van bepaalde 
belastingsoorten bij BSR. Op dit moment is in de statuten van de Gemeenschappelijke Regeling opgenomen 
dat de deelnemers unaniem akkoord moeten gaan bij het toevoegen van een taak. Hoe meer deelnemers er 
zijn, hoe moeilijker het is om deze unanimiteit te behalen. De heer Foekema stelt dat IJsselstein pas akkoord 
kan gaan met de toetreding van een nieuwe deelnemer wanneer deze regeling in de statuten wordt aangepast.

De heer Den Dikken vraagt of deze discussie eerder aan de orde is geweest en vraagt naar de achtergrond 
hiervan.

De heer Van Wikselaar legt uit dat gemeente Montfoort in het verleden een verzoek heeft ingediend om 
baatbelasting onder te brengen bij BSR, een belastingmodel waar de VNG destijds negatief advies over had 
gegeven. Ondanks dit advies is Montfoort van mening dat het wel mogelijk zou moeten zijn. Er zijn gesprekken 
tussen Montfoort en de VNG geweest die positief lijken te verlopen. Deze kwestie is eerder besproken aan 
deze tafel en het uitvoeren van de baatbelasting door BSR is toen niet goedgekeurd.
In het dagelijks bestuur is ook over deze kwestie gesproken. Het dagelijks bestuur is van mening dat deze 
twee kwesties niet met elkaar vermengd moeten worden. Er is al veel ambtelijk werk verricht voor de toetreding 
van Gorinchem en men wil niet dat dit wordt tegengehouden door een andere kwestie.

De heer Foekema wil deze twee zaken ook niet met elkaar vermengen, maar kan vanuit zijn standpunt niet 
akkoord gaan met toetreding totdat de statuten zijn aangepast.

De heer Den Dikken geeft een ander punt in deze discussie aan. Alle bestuursleden zitten namens hun raden 
in het algemeen bestuur van BSR. Gemeente West Betuwe houdt scherp toezicht op de Gemeenschappelijke 
Regelingen, inclusief de rol van bestuursleden. Hij pleit ervoor dat alle raden de kans moeten krijgen om hun 
zienswijze op het voorstel tot toetreding van de gemeente Gorinchem tot BSR uit te brengen. Daarnaast stelt 
hij voor om te wachten met acties totdat het definitieve besluit in de raad van Gorinchem genomen is.
De heer Van Wikselaar geeft aan dat het verzoek dat nu op tafel ligt niet het definitief besluit is, dit moet 
inderdaad voor zienswijzen aan de deelnemers verzonden worden, maar de adviesaanvraag om de procedure 
in gang te kunnen zetten. Het definitieve besluit volgt na ontvangst van de zienswijzen in de vergadering van 
het algemeen bestuur in oktober.

Mevrouw Peters benadrukt dat duidelijk moet zijn dat als we deze vergadering een besluit nemen, dit niet het 
definitieve besluit is voor de toetreding, maar een positief advies over de start van de procedure. Verder geeft 
mevrouw Peters aan de heer Foekema aan dat de koppeling welke nu gemaakt wordt oneigenlijk is. Ongeacht 
het aantal leden in de vergadering, is het essentieel dat de leden gezamenlijk tot overeenstemming moeten 
komen over wat belangrijk is voor BSR. Om deze twee zaken aan elkaar te koppelen, is niet gepast.

De heer Foekema benadrukte dat eerder zijn focus al lag op de mogelijkheid voor de deelnemers om extra 
diensten onder te brengen bij BSR, zonder afhankelijk te zijn van andere deelnemers die dit kunnen blokkeren. 
Dit besluit had niet gekoppeld hoeven worden aan de toetreding van een deelnemer, dit besluit had liever al 
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eerder genomen kunnen worden. In het verleden heeft de heer Foekema al gewaarschuwd dat deze kwestie 
eerst opgelost had moeten worden.

De heer Van Wikselaar geeft aan dat in zijn beleving nooit een discussie kan ontstaan over een belastingsoort 
welke reeds bestaat en wordt geïnd. De discussie over de baatbelasting was een heel andere discussie, omdat 
dit een nieuwe vorm van belasting betrof. De heer Van Wikselaar uit zijn bezorgdheid over het feit dat er nu 
iets wordt tegengehouden op basis van een andere kwestie.

De heer Van ’t Pad kan zich vinden in hetgeen de voorzitter aangeeft, destijds speelde er meer rondom de 
baatbelasting en of dit uitdagingen met zich mee zou brengen voor BSR zelf. De heer Van ’t Pad geeft aan de 
koppeling wel te begrijpen, maar het tijdspad kan hierbij niet realistisch worden doorlopen. Voordat de 
discussie over de wijziging van de statuten aan de orde kan komen, zijn we al in oktober. Hierop volgt een 
periode voor zienswijzen en een besluit kan op zijn vroegst pas in december genomen worden. Voor die tijd 
moet voor gemeente Gorinchem het besluit wel genomen zijn, anders is dit te laat.

De heer Foekema geeft aan open te staan voor een compromis, maar een oplossing voor dit probleem blijft 
belangrijk. Namelijk, hoe groter de groep van deelnemers, hoe moeilijker het nemen van besluiten gaat worden 
in het geval van unanimiteit. 

De heer Den Dikken stelt voor om een protocol op te stellen in het geval van het implementeren van een 
nieuwe belastingsoort. Het lijkt er namelijk op dat in de toekomst hier vaker sprake van gaat zijn.

De heer van Wikselaar stelt aan de heer Foekema voor om na de zomer de discussie over de statutenwijziging 
te agenderen en vervolgens de uitkomst aan de raden en besturen voor te leggen. Voor gemeente Gorinchem 
is het belangrijk nu wel door te kunnen gaan, los van de andere kwestie.

De heer Foekema geeft aan dat voor hem het grootste deel van het probleem is opgelost, wanneer het 
algemeen bestuur de afspraak kan maken dat een verzoek tot uitvoering van taken door BSR van een reeds 
bestaande belasting standaard akkoord kan zijn.

De heer Van Wikselaar geeft aan de reikwijdte hiervan niet volledig in te kunnen schatten, het gaat namelijk 
niet alleen om de belastingen, maar bijvoorbeeld ook om de inzet van personeel om een taak uitvoerbaar te 
maken.

De heer Foekema voegt toe dat dit inderdaad uitvoerbaar moet zijn voor BSR, plus dat de kosten verbonden 
aan een nieuwe taak altijd voor de betreffende deelnemer zijn.

Mevrouw Peters benadrukt dat met de kwestie over de baatbelasting hier meer haken en ogen aan zaten 
destijds. Ook in de toekomst als dergelijk kritisch, ambtelijk advies wordt gegeven, moet dit wel besproken 
kunnen worden. Voor de standaard belastingsoorten wordt hier geen probleem verwacht.

De heer Van Wikselaar geeft aan de conclusie te trekken dat wanneer er geen argumenten te bedenken zijn 
om een belastingsoort uit te laten voeren, dit in principe akkoord is. Na de zomer wordt de discussie opgepakt 
over het wijzigingen van de statuten van de GR.

Het algemeen bestuur geeft een positief advies om de procedure voor de toetreding van gemeente Gorinchem 
tot de gemeenschappelijke regeling BSR op te starten.

6a. Jaarstukken BSR 2023
Het algemeen bestuur gaat akkoord met de jaarstukken BSR 2023.

6b. Eerste begrotingswijziging 2024
Het algemeen bestuur gaat akkoord met de eerste begrotingswijziging 2024.

6c. Bestuursrapportage BSR 2024
De heer Van ’t Pad vraagt of er extra geld nodig was voor het project Mitrigeren leegstand. De business 
controleer legt uit dat een deel van het budget dit jaar wordt ingezet, het gaat dus niet om extra geld maar geld 
dat vorig jaar niet is ingezet.

De heer Van ’t Pad merkt op dat het lang verzuim aanzienlijk is gestegen, ondanks dat dit niet werk gerelateerd 
is, moet hier wel iets mee gebeuren. Mevrouw Scholtus geeft aan dat er nauw contact is tussen de 
leidinggevende, de arbodienst en de medewerker om het lang verzuim terug te dringen. Helaas duurt dit in 
sommige gevallen lang.

De heer Foekema vraagt naar de projectkosten voor de herwaardering van gemeente Gorinchem. De business 
controller geeft aan dat de gemeente Gorinchem deze kosten volledig zelf betaald.
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De heer Buijtelaar wijst op de implementatie van het nieuwe HR systeem, de aanbesteding drukwerk en het 
scanproces en vraagt of deze investeringen leiden tot kostenverlaging. Daarnaast vraagt hij naar de flink 
gestegen rentekosten.
De business controller geeft aan na de aanbestedingen geen kostenverhoging of verlaging te verwachten.
De rentestand is op dit moment hoog, door de hoeveelheid liquide middelen op de bankrekening ontkomen we 
niet aan de rente.

De heer Foekema tipt om de afkorting ‘NCNP’ ergens toe te lichten.

Het algemeen bestuur gaat akkoord met de bestuursrapportage BSR 2024.

6d. Begroting BSR 2025
De heer Van Wikselaar geeft aan dat de begroting stijgt. Hierover heeft dagelijks bestuur uitgebreid gesproken 
met de directie BSR. In september gaan het dagelijks bestuur en het managementteam gezamenlijk bekijken 
waar nog mogelijkheden zijn om bij te sturen. De kaasschaafmethode heeft hierbij niet de voorkeur. Er wordt 
gezocht naar specifieke maatregelen en vooral naar de consequenties hiervan voor de deelnemers, de 
inwoners en BSR. Hierop wordt uitgebreid teruggekomen tijdens de vergadering van het algemeen bestuur in 
oktober.

Er is momenteel één negatieve reactie ontvangen op de begroting, namelijk van Wijk bij Duurstede, waarvoor 
ook een conceptreactie is opgesteld.

De heer Foekema geeft aan ook discussies te hebben gehad over de kosten. Hij heeft de gemeenteraad laten 
weten dat de stijging beperkt is gebleven. BSR wordt geprezen als voorbeeld ten opzichte van andere 
gemeenschappelijke regelingen. De heer Foekema benadrukt dat bezuinigen door geleidelijk te snijden niet zal 
helpen; de focus moet liggen op automatisering en standaardisatie.

De heer Buijtelaar geeft een toelichting op de huidige financiële status van de gemeente Wijk bij Duurstede. Hij 
heeft de luxe niet om akkoord te kunnen gaan met de kostenverhoging zoals voorgesteld in de begroting.

De begroting BSR 2025 wordt in stemming gebracht.
Met één stem tegen en de overige aanwezigen stemmen akkoord wordt de begroting aangenomen.

Het algemeen bestuur gaat akkoord met de begroting BSR 2025.

6e BTW kosten Avri
Het algemeen bestuur gaat akkoord met de BTW kosten Avri.

6f. Toetreding gemeente Gorinchem tot Gemeenschappelijke Regeling BSR
Is reeds behandeld.

7. Rondvraag
Er zijn geen vragen voor de rondvraag.

8. Sluiting
De heer Van Wikselaar sluit de vergadering om 16.15 uur.


